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Thema: Werken en ondernemen
Inhoudsopgave:

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt

Vragen en antwoorden uit iBabs

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt
Fractie Blz. Vraag / Onderwerp Antwoord

CDA 62 Wat merk je nu bij de ondernemers van 
corona? Heb je zicht op de bedrijven waar 
het water tot aan de lippen staan?

We hebben veel contact met bedrijven. De horeca geeft met name aan dat ze 
het lastig hebben. We proberen veel met ze mee te denken en te luisteren naar 
ze. Veel meer kunnen we niet doen. We zien nu nog niet heel veel 
faillissementen, maar veel ondernemers investeren hun spaargeld in het bedrijf 
en hebben geen idee of het goed gaat komen.

CDA 63 Wat kunnen we doen aan een blue zone? Insteek is vanuit de ondernemers. Hoe kunnen onze ondernemers profiteren van 
de trend dat mensen steeds ouder worden, kunnen ze daar producten op 
ontwikkelen, hoe kunnen ze meedoen?

CDA 64 Hoe gaat het met het investerings- en 
vestigingsklimaat in de dorpen? Komen 
zij wat mee? Wat gebeurt daar? 

We zijn in Akkrum en Jubbega veel bezig met de centrumondernemers. Er zijn 
budgetten om een centrumvisie te maken. Ook kunnen zij plannen maken met 
de Retail aanpak provincie. Akkrum doet dat heel voortvarend, er is een actieve 
ondernemersvereniging, er liggen veel kansen. Ook Jubbega is in beweging.

CDA 64 Stand van zaken rondom netcapaciteit 
Liander.

Dat ligt inderdaad ingewikkeld. Dat bespreken we met andere gemeenten en de 
provincie. Ook voor KNO is dit een belangrijk aandachtspunt. 

CDA 64 En hoe zit het met de beschikbaarheid 
van grond?

We zijn bezig met IBF de Kavels uit te geven, veel grond is al gereserveerd. We 
verkopen pas bij een goed plan, dus dat duurt soms wat langer. Op Haskerveen 
is ook nog beperkt grond uitgeefbaar. KNO is nodig voor de grotere kavels vanaf 
2 hectare. We proberen ook grond uit te geven in overleg met andere 
gemeenten.  

CDA 64 Als je rondrijdt dan lijken nog veel kavels 
leeg. Hoe zit dat precies?

Als de grond is verkocht, dan zijn we geen partij meer en is onze invloed zeer 
beperkt.
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CU 62 Ontwikkeling KNO terrein, is daar wel 
vraag naar ihkv corona?

Heel veel sectoren worden niet geraakt door corona, of profiteren zelfs van 
corona. Er is nog steeds vraag naar bedrijventerreinen. Provincie maakt op dit 
moment een nieuwe prognose van bedrijventerreinen, deze komt eind van dit 
jaar. Daarna houden we onze bedrijventerreinenprogrammering tegen het licht. 
Maar gesprekken met ondernemers over kavels gaan gewoon door.

CU 63 Hoe zit dat met de aanjager circulaire 
plastics?

We zien heel veel kansen bij circulaire plastics. Hier zit het NTCP bijvoorbeeld, 
een icoon en belangrijk bedrijf voor ons. Ondertussen hebben we ook een 
startbijeenkomst met heel veel ondernemers, overheden en 
onderwijsinstellingen. Daar is veel enthousiasme. Dit hebben we vervolgens 
verder opgepakt in Noordelijk verband. Dit werken we verder uit vanuit Het 
schone noorden: heel veel plastic weer gebruiken. Samen met hogescholen, 
provincies, gemeenten, ondernemers uit Fryslân, Groningen en Drenthe. Nu zijn 
we aan het verkennen hoe we dit verder kunnen gaan uitwerken. De provincie 
Fryslân geeft bedrijven nu ook een testdag in het NTCP.

CU 64 Ik mis het verkorten van de keten. Dat staat er niet expliciet, maar is onderdeel van het project (H)Eerlijk 
Heerenveen. Dit is begonnen als Fairtrade gemeente, maar dit is nu verdiept. Op 
dit moment wordt er een stichtingsbestuur gevormd om dit verder door te 
ontwikkelen.

CU 64 Bestaande bedrijventerreinen 
verouderen op dit moment. Doen we daar 
wat aan?

Daar hebben we geen geld voor. We gaan wel in gesprek met bedrijven om zich 
te vestigen op een bestaand bedrijventerrein / in een bestaand pand. Daar gaan 
we zorgvuldig mee om. Als we kunnen faciliteren in iets bestaands, dan is dat 
ook goed.

CU 64 Samenwerking F4 loopt goed? Ja, dat gaat goed. Op het gebied van acquisitie gaat dit heel concreet, zodat we 
niet concurrent van elkaar zijn. We doen steeds meer samen.

CU 64 Camperbeleid afronden op provinciaal 
beleid. Wat bedoelen we hier mee?

We willen wat meer herkenbaarheid aanbrengen in de camperplaatsen en hoe 
die geregeld zijn (voorwaarden) in onze provincie.

CU 65 Knooppunt is bedoeld om ondernemers, 
scholieren, werkzoekenden bij elkaar te 
brengen. Hoe gaat dit?

Langzamer dan gehoopt. Een opening is ook niet geweest. Er is een fysiek pand 
waar ze wel aan de slag zijn. De reuring is er nog niet door corona. Voorstel is 
dat de raad weer een update ontvangt.
OnStage is dit jaar ook niet doorgegaan helaas. Dit wordt nu volgend jaar hopen 
we.

D66 61 Streven is goed bereikbare 
voorzieningen. Wat valt hier onder?

Het gaat hier met name over bereikbaarheid. Denk aan OV, maar ook 
fietssnelwegen etc. om zo kernen en toeristische voorzieningen beter te 
verbinden. 
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D66 62 In de begroting staat niets over de extra 
potjes die in het kader van corona 
vrijkomen. Hoe zit dit? 

Dat is al verwerkt in de begroting van 2020. 

D66 64 Hoe is de Governance structuur F4 ? Dat is nu lastig te beantwoorden, we zijn namelijk volop bezig onze 
samenwerking goed in beeld te brengen. Er is net een rapport gekomen hoe we 
meer kunnen samenwerken op inhoud. Daarna moeten we nadenken over de 
structuur. Daar moeten we ook nog over in gesprek met college en natuurlijk de 
raad. 
De circulaire plastics aanjager willen we in Noordelijk verband instellen. Met 
Delfzijl en Emmen en Heerenveen. Daar wordt de F4 wel bij betrokken, maar is 
Heerenveen vooruitgeschoven post. Dat doen we in een ander verband dus.  

D66 64 Visie Retail en horeca is aan vervanging 
toe. Vervangt dit de detailhandelsvisie 
2010?

Ja, maar dit plan is wat breder en gaat ook in op de horeca. Focus is eerst op de 
ruimtelijke kaders, die moeten we vastleggen. En pas later gaan we in gesprek 
met ondernemers en samenwerking. Dat doen we met name in het kader van de 
centrum ontwikkel plannen.

D66 64 Permanente bewoning 
recreatiewoningen, wat is onze 
denkrichting?

Vanuit toeristisch perspectief is dit minder gewenst. De uitkomsten van het 
onderzoek provincie Fryslân naar vitaliteit recreatieparken verwerken we in een 
beleidsnotitie.

D66 65 Wat valt er onder toevoeging reserve 
van 140.000 € 

De storting van 140 k in de reserve in 2020 betreft de Corona maatregelen voor 
ondernemers (budget aantrekkingskracht, levendigheid, vitale kernen en het 
buitengebied en ondernemerschap in de corona periode). Dit budget kan worden 
ingezet in 2020 en 2021.

D66 65 Wat is KNO? Klaverblad Noord Oost

D66 65 Het HOF krijgt een percentage van de 
ozb? Hoe zit dit?

De raad bepaalt wat de gewenste opbrengst is van de ozb. Vervolgens is er een 
percentage dat naar het HOF gaat, dat is 4,76%. Dat percentage staat vast.

D66 66 Incidentele lasten posten, welke zijn 
dat?

Budget economisch beleid. Dat is incidenteel omdat dit tot en met 2021 
beschikbaar is.

D66 66 Hebben we voldoende middelen om 
ambitie circulaire economie vorm te 
geven?

Dat brengen we nu in beeld. We werken aan een monitor over voortgang 
duurzaamheidsprogramma, waaronder circulair. We hebben nu nog niet in beeld 
dat we te weinig hebben, dan moeten we terug naar de raad.

FNP 62 Hoe is de ontwikkeling ondernemers in 
het kader van corona?

De horeca heeft het zwaar. Er is veel contact, we bellen veel. Spaargeld gaat in 
het bedrijf, weinig perspectief. Andere ondernemers hebben geen last. We 
kunnen als gemeente natuurlijk niet heel veel. Dat maakt het lastig. we zijn 
bezig geweest met het vergroten van de terrassen, langer mogen laten staan 
van terrassen etc. maar dat is nu ook niet aan de orde.
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FNP 62 Hebben we hier ook 
toeleveringsbedrijven evenementen?

Ja, hebben we ook. Die hebben het ook lastig.

FNP 62 Hoe gaan we om met bedrijven die 
ineens wat anders doen? Bijvoorbeeld 
een reiswinkel die ineens groenten 
verkoopt.

Als het kan vanuit het bestemmingsplan, dan kan dat. Er moet een 
detailhandelsbestemming op het bedrijfspand zitten.

FNP 62 Zijn alle ondernemers op de hoogte van 
de regelingen die er nu zijn?

Ja, daar hebben we veel over gecommuniceerd. En dat doen anderen ook. Onze 
website werd ook heel veel bezocht. Ondernemers weten het nu wel. Of het 
genoeg is, dat weten we niet.

FNP 64 Met welke vragen komen ondernemers 
bij de gemeente? (buiten corona om) .

Met heel veel verschillende vragen: is er nog grond te koop, mag ik iets doen, bij 
wie moet ik zijn, hoe kom ik aan stagiaires etc. etc. We proberen alle vragen 
goed te faciliteren. 
We proberen altijd mee te denken.

GL 61 Blz. 61, hier staan geen getallen bij. 
Het geeft bijna geen richting.

Die tabel is een letterlijke tekst uit het hoofdlijnenakkoord. Deze komt iedere 
jaar terug in de begroting. Hier muteren we niet in.

GL 63 Het gaat veel over het MKB, maar we 
hebben ook wel wat grote bedrijven die 
naar Heerenveen getrokken worden. Denk 
aan Van Wijnen, Ausnutria.

We hebben altijd heel veel aandacht gehad voor grote bedrijven, maar het MKB 
is minstens zo belangrijk voor de werkgelegenheid. We zetten nu in op 
bestendigen van wat er is, investeren in de relatie, stimuleren van innovatie, 
kennisontwikkeling, samenwerking met het onderwijs en duurzaamheid. Groei 
bestaande bedrijfsleven is ook erg belangrijk. We willen de balans bewaken 
tussen wat we hebben en wat we kunnen binnenhalen. Als een groot bedrijf 
binnengehaald kan worden, dan gaan we daar nog steeds voor. Daarnaast 
hebben we een netwerk van grote bedrijven, waar we feeling mee willen houden.

GL 63 Hoe staat het met circulaire economie? We werken op dit moment aan een monitor duurzaamheidsprogramma met 
update daarover. Dan wordt de raad bijgepraat over de voortgang. Voor 
circulaire economie werken we nu aan de visie op circulair valley. Ook werken we 
aan Het schone noorden: een samenwerking in noordelijk verband. 

GL 66 Wat betekent Functievermenging? Verplichte indicator van het ministerie van Binnenlandse zaken.  We doen hier 
zelf niets mee. Deze geeft de verhouding aan tussen het aantal banen en aantal 
woningen. 
Heerenveen scoort 58. Dit betekent dat we een relatief sterke 
werkgelegenheidsfunctie hebben. 
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PvdA 63 Op welk soort banen willen we inzetten? We willen werkgelegenheid dat bijdraagt aan onze economische structuur. Dus 
dat we een keten kunnen sluiten, of een witte vlek die hier nu nog is. Dat is met 
name geredeneerd vanuit de ondernemer. Ondernemers moeten kunnen 
ondernemen, moeten toekomstbestendig zijn, duurzaam, dichtbij huis. Daar 
proberen we ondernemers op aan te haken. Dat onze ondernemers daarvan 
profiteren en zich kunnen door ontwikkelen zodat ze toekomstbestendige 
verdienmodellen kunnen ontwikkelen. Met name nu met corona.

PvdA 63 Willen we als gemeente verbinding 
brengen tussen ondernemers die 
bijvoorbeeld aan de slag zijn met 
duurzaamheid?

Ja, dat is zeker een ambitie. Je hebt in Leeuwarden bijvoorbeeld de watercampus 
waar ze veel doen met watertechnologie. Maar veel ondernemers in Heerenveen 
kennen het nog niet. We willen het Friese netwerk dan ook veel sterker met 
elkaar verbinden. Zodat onze ondernemers daar ook veel meer van kunnen 
profiteren. Dat doen we veel in F4 verband. We leren van onze regio en wat daar 
te halen is en proberen dit te verbinden aan onze ondernemers. 
Zo werken we samen met andere gemeenten. Denk aan Zuidoost Fryslân op het 
gebied van recreatie&toerisme. Maar ook vanuit EZ doen we dit veel in F4 
verband. We bespreken veel met onze collega’s uit andere gemeenten zodat we 
ambassadeur kunnen zijn.

SP 61 Investeren KNO, is dit nodig? Of is er 
nog ruimte op andere terreinen?

Er is nog wel wat ruimte op andere bedrijventerreinen, maar dat loopt wel erg 
hard. KNO is in principe ontwikkeld om grotere bedrijven te huisvesten, daar is 
geen ruimte meer voor. We hebben al wel contacten met bedrijven over deze 
locatie, maar KNO is nog niet klaar en we hebben nog wel wat tijd nodig voor de 
planontwikkeling. Op dit moment actualiseert de provincie de behoefte raming 
bedrijventerreinen. Die werken we in 2021 regionaal verband verder uit

VVD 62 In hoeverre moet het vastgestelde EZ-
beleid geactualiseerd worden door 
corona?  

We zitten heel erg op ‘hoe kunnen we ondernemers ondersteunen, stimuleren, 
beter samenwerken’ etc. Ons relatiemanagement speelt daarin een belangrijke 
rol. Dat is nu ook nog steeds belangrijk. We hebben de focus verlegd naar eigen 
economisch structuur versterken. Dat past nu nog steeds. Nu staan horeca en 
toerisme sector wel erg onder druk. Daar moeten we nu aandacht voor hebben. 
Maar het beleid past nog steeds goed. We hebben budget t/m 2021. Daar 
moeten we wel naar kijken.

VVD 63 Onderzoek dienstverlening 
ondernemers, hoe zit het daarmee?

Er lopen verschillende dingen: Het Motivaction onderzoek onder inwoners en 
ondernemers. Daarnaast loopt er een MKB onderzoek (van VNO NCW), daarin 
stellen we ook vragen over onze dienstverlening. Tot slot gaan we vanuit de 
omgevingsvisie steeds meer aan de voorkant in gesprek gaan met ondernemers 
over wat zij willen en wat wij kunnen doen.
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Vragen en antwoorden uit iBabs
Fractie ID Onderwerp Blz. Vraag Antwoord Pfh
CU 39 Versterken 

vestigingskli
maat

64 In hoeveel recreatiewoningen 
speelt permanente 
bewoning? Speelt dit op 
specifieke parken?

Wij hebben nu (nog) geen goed overzicht in hoeverre 
er sprake is van permanente bewoning op de 
recreatieparken in de gemeente. In het kader van het 
voorstel hoe hiermee om te gaan, werken wij er aan 
dit goed in beeld te krijgen. De beleidsnota 
permanente bewoning recreatiewoningen komt 
eerste kwartaal 2021 in de raad.

H. Rinkes

D66 13 Inzicht in 
baten en 
incidentele 
lasten

65 
en 
66

Welke baten zijn in 2020 niet 
geïnd a 140k? Welke 
incidentele lasten worden 
bedoeld op pagina 66?

De raad heeft in sept 2020 besloten de 
reclamebelasting (€ 136.400) en precario op 
terrassen niet te innen. Dit in verband met de 
moeilijke situatie voor horeca en retailondernemers 
ivm corona.  De minderopbrengst reclamebelasting is 
bij dit thema verantwoord. De lagere precario baat is 
verantwoord op het thema Wonen en leven.     De 
storting van 140 k in de reserve in 2020 betreft de 
Corona maatregelen voor ondernemers (budget 
aantrekkingskracht, levendigheid, vitale kernen en 
het buitengebied en ondernemerschap in de corona 
periode). Dit budget kan worden ingezet in 2020 en 
2021.   De incidentele lasten 2021 is het budget dat 
de raad in 2019 beschikbaar heeft gesteld voor de 
uitvoering van het economisch beleid in zn geheel, 
daar zit bijv budget in voor toeristische ontwikkeling, 
lokale routenetwerken (ATB), het provinciale 
programma sterk Fries ondernemerschap, 
samenwerking 5O's.

H. Rinkes

D66 12 Onderwerp 
is verplaatst

61 Vanuit het 
hoofdlijnenakkoord wordt 
gestreefd naar 
"Experimenteren met andere 
vormen van werktoeleiding". 
we hebben begrepen dat dit 
nu onder een ander thema 
valt. Hadden we dit kunnen 
zien? Op welke wijze vallen 
nu de budgetten vrij of 
waren hiervoor geen 

Experimenteren met andere vormen van 
werktoeleiding gaat bijvoorbeeld om open hiring of 
parttime werken met bonus . Deze staan in het 
uitvoeringsprogramma Werk Sociaal Domein. Hier is 
geen extra specifiek budget voor. Niet anders dan 
het bestaande reintegratiebudget (dat ook onder 
thema 2 is opgenomen).

H. Rinkes
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Fractie ID Onderwerp Blz. Vraag Antwoord Pfh
budgetten gereserveerd 
binnen dit thema?

D66 15 Onderzoek 
provincie 
vitale 
verblijfsacc
ommodaties

64 Wilt u het onderzoek dat 
door de provincie is 
uitgevoerd delen. (of 
aangeven waar het al in de 
stukken is opgenomen). Kunt 
u aangeven wanneer de 
beleidsnotitie permanente 
bewoning recreatiewoningen 
aan de orde is en op welke 
wijze dit past binnen oa de 
beleidskoers?

Het rapport is te vinden op de website van Toerisme 
Alliantie Friesland 
https://www.taf.frl/projecten/vitale-
logiesaccommodaties/  De beleidsnota permanente 
bewoning recreatiewoningen komt eerste kwartaal 
2021 in de raad.

H. Rinkes

VVD 8 Regiodeal 65 Bij projecten wordt 
ondermeer het beleidsstuk 
"Het andere Friesland" 
genoemd. Zijn er ook 
concrete projecten 
gedefinieerd t.b.v. de 
Regiodeal? Zo ja, welke?

Een aantal concrete projecten op het gebied van 
toerisme in de regiodeal zijn:  Lokaal: ontwikkeling 
recreatie gebied de Heide (watersportvoorzieningen 
en een TOP),. Regionaal: strategische ontwikkelvisie 
recreatie en toerisme Het andere Friesland, 
doorontwikkelingen routenetwerken (wandelen, 
fietsen, ruiter, mennen, ATB), ruimtelijke entrees en 
TOP's, (bijv Aldeboarn) en toeristische marketing van 
de regio (samen met Merk Friesland). Daarnaast zijn 
er nog projecten op andere thema's opgenomen in de 
regiodeal.  In de bijlage het overzicht met totaal aan 
projecten Regio Deal zoals aan u toegezonden in juli. 
Binnenkort wordt een bijeenkomst gepland om u bij 
te praten.

J. 
Zoetendal

https://www.taf.frl/projecten/vitale-logiesaccommodaties/
https://www.taf.frl/projecten/vitale-logiesaccommodaties/
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Bijlage: totaal projecten Regio Deal


